
1 
 

Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 11. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 17. mája 2016 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 16 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Privítal na rokovaní námestníka primátora Martina Petruška 

a riaditeľa magistrátu Pavla Lazúra. Opýtal sa starostov či majú pripomienky, resp. 

doplňujúce body do programu rokovania. Žiadne neodzneli, preto dal o predloženom 

programe hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Iveta Šimková a Ing. Milan Lesňák 

- - - 

 

Bod č. 1 

Informácia spoločnosti KOSIT o strategických zámeroch na najbližšie obdobie 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní zástupcov spoločnosti KOSIT, a to generálneho 

riaditeľa Mariána Christenka. Za Referát životného prostredia a energetiky MMK 

privítal vedúcu referátu Máriu Kottferovú a odbornú referentku Uršulu Pomfyovú. 

 Požiadal generálneho riaditeľa spoločnosti Kosit, aby predstavil svojich kolegov, ktorí 

prišli v jeho doprovode. 

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Predstavil svojich kolegov, a to riaditeľa Divízie 

služieb Michala Hrabovského, Juraja Slafkovského, ktorý má na starosti oddelenie 

investícii a nákupu a Jána Koperníckeho, ktorý je zodpovedný komplexne za celú 

prevádzku v rámci spoločnosti Kosit. 

Uviedol, že na dnešné rokovanie RS si pripravili pre starostov krátku prezentáciu o tom, 

v akom stave sa v súčasnosti spoločnosť Kosit nachádza. Hovoril o základných 

informáciách spoločnosti Kosit, spomenul prierez toho, čo sa udialo v roku 2015 

a o cieľoch, ktoré majú stanovené na najbližšie obdobie s výhľadom na 2 – 3 roky 

dopredu. V závere prezentácie sa venoval téme kontajnerové stanovištia. 
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Bod č. 2 

Alternatívne formy zberu komunálneho odpadu (KO) v mestských aglomeráciách  

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: S problémami, s ktorými sa žije v meste Košice 

v rámci kontajnerových stanovíšť, je predovšetkým neporiadok okolo kontajnerov a 

znehodnotenie samotných nádob. Často ide o požiar a kontajner je už nepoužiteľný. 

Zamestnanci spoločnosti Kosit majú ako súčasť svojich pracovných povinností za úlohu 

vyčisť kontajnerové stanovište, čo sa aj deje. Veľmi často však, ak si prechádzajú 

reklamácie, ktoré im od občanov prichádzajú a konfrontujú to s časom, kedy bol 

vykonaný odvoz, tak k znečisteniu okolia kontajnerov dochádza aj v priebehu 

niekoľkých hodín po tom, čo posádka odíde. Skonštatoval, že vandalizmus je veľmi 

častý jav, kedy dochádza k mechanickému poškodeniu, podpáleniu a nakoniec je to aj 

umelecká tvorba sprejerov. V poslednej dobe sa rozdiskutovala téma o podzemných 

alebo polopodzemných kontajnerových stanovíšť. Nakoľko boli oslovení p. predsedom 

RS Jánom Jakubovom, aby sa zaoberali touto témou, navštívili niekoľko lokalít, 

v ktorých sa tieto kontajnerové stanovištia nachádzajú. Rozprávali sa so spoločnosťami 

toho typu, ako sú oni, rozprávali sa s výrobcami, aby získali od nich informácie, 

postrehy a poznatky aj zo zahraničia. Na základe toho vyhodnotili čo je pozitívne alebo 

negatívne pre podzemné, resp. polopodzemné stanovištia tak, ako to vnímajú oni. 

Pozitívne je, že pri takých kontajnerov dochádza k zamedzeniu vyberania odpadu, 

pretože odpad je uskladnený veľmi hlboko v zemi. Ďalej je to zvýšenie estetiky – 

moderný dizajn, zníženie zápachu, zníženie hlučnosti pri vyprázdňovaní a nakoniec je 

to garancia životnosti kontajnerov na 10 rokov. To uvádzajú výrobcovia. Informoval aj 

o nevýhodách tohto systému, a to, že najväčšou nevýhodou z ich pohľadu je donášková 

vzdialenosť, pretože tento systém polopodzemných kontajnerov je postavený na 

princípe, že jedno „silo“ by malo nahradiť tri až päť tisícstolitrových nádob. Preto ak by 

sa takýto systém zaviedol, museli by sa zredukovať stanovištia, teda ich množstvo tak, 

aby sa tie kontajnery dostali čo najbližšie k sebe, čo logicky zvýši donáškovú 

vzdialenosť pre človeka, ktorý chce napr. ráno zo svojho vchodu dôjsť ku kontajneru. 

Ďalším negatívom s ktorým sa stretli, ako s názorom z praxe boli problémy okolo 

výstavby. Tie predstavovali 40 až 50 percent celkových problémov – súhlas 

spoločenstva vlastníkov bytov, vyjadrovanie pamiatkarov, problémy s inžinierskymi 

sieťami, atď. Pragmaticky vnímajú ako ďalšiu nevýhodu problémy s požiarmi 

a vandalizmom, pretože cena jedného kontajneru 1100 litrového je zhruba 160 eur. Ak 

ich je potrebných päť, tak krát 160 eur. Ale cena jedného „sila“ sa pohybuje medzi 37 

až 43 tis. eur. A otázne je, ako budú náklady na opravu v prípade vandalizmu. Zaoberali 

sa aj rizikom spadnutia človeka do kontajnera, s takou skutočnosťou sa nikde nestretli, 

ale možné to teoreticky je. Polozapustené kontajnery nevyriešia všetky 1100 litrové 

nádoby, niektoré musia zostať. Komplikovaný je aj relatívne výber miest pre ich 

inštaláciu, kde je možné kopať do zeme 1,5 metra do hĺbky. Z pohľadu ich spoločnosti 

ako problematické vidia nižšiu flexibilitu logistiky, ktorá sa týka aj toho, že takýto 

systém predraží odvoz KO. Dnešná výhoda 1100 litrových kontajnerov je tá, že sa dajú 

vsypať do lisovacieho zariadenia PRESS, ktorý odpad následne stláča, čo je výhodné, 

lebo odvezie oveľa väčšie množstvo KO na spaľovňu, ako systém kedy príde vozidlo, 

ktoré rukou vytiahne bagel, ktorý je v polopodzemnom kontajneri a tým sa preváža aj 

vzduch. Riešením by mohlo byť, že odpad by sa vyvážal súčasne s mechanickou rukou 

a aj s PRESSOM, čo ale zvýši samotné náklady. Ďalej sa pozerajú na tento systém ešte 

z pohľadu dvoch nákladových položiek, prvou sú samozrejme zriaďovacie náklady. 

V tejto súvislosti oslovili niektorých slovenských dodávateľov, boli im dourčené 

ponuky a tá najnižšia predstavovala 37 500 eur na hniezdo s piatimi kontajnermi. Ich 



3 
 

úlohou by tiež bolo doplniť vozový park vozidlami, ktoré sú pre tento systém určené. 

Odprezentoval aj niekoľko vizuálnych návrhov kontajnerových stanovíšť pre 1100 

litrové nádoby, ktoré sú zrealizované v rámci Slovenska, zo zahraničia a tiež aj 

z internetových stránok. Vo firme spolu o možnostiach a alternatívach diskutovali, 

bavili sa o tom, čo vedia ponúknuť. Vníma to tak, že väčšina zo starostov sa zhoduje 

s myšlienkou, že uzamykať kontajnerové stanovište je rozumné. Čo je vo svete bežné 

a teda je tu zhoda v tom, že kontajnerové stanovište by malo byť prístupné len tomu, kto 

tam odpadky ukladá a tomu kto ich odváža. V priebehu roku 2015 v rámci spoločnosti 

Kosit zriadili oddelenie, ktoré je dnes kapacitne veľmi dobre vybavené, vedie ho Ing. 

Slafkovský a kolegovia boli primárne určení na to, aby sa venovali rekonštrukcii 

turbogenerátora, výstavbe horúcovodu a verí, že do budúcnosti budú mať časový 

potenciál aby sa venovali aj iným projektom. Zaujímavým projektom určite z jeho 

pohľadu je povenovať sa v spolupráci s mestskými časťami na dizajnovom riešení – 

návrhu, ako by také kontajnerové stanovištia mali vyzerať pre konkrétnu mestskú časť, 

lebo každá MČ je svojim spôsobom odlišná od ostatných. Uviedol, že teoreticky by 

vedeli zabezpečiť aj proces výstavby, určite jeho kolegovia budú nápomocní v tomto 

smere, ak by sa to ako koncepcia začalo riešiť a tiež sú schopní zabezpečiť aj tú 

samotnú fázu realizácie. A ak niektorá mestská časť prejaví záujem riešiť kontajnerové 

stanovištia an bloc a pozrieť sa na to s výhľadom 5 – 7 – 10 rokov, sú vo firme 

pripravení pomôcť z pohľadu pri príprave napr. dizajnu, výberom najvhodnejšieho 

riešenia, prediskutovať možnosti umiestnenia systému aj z pohľadu ich skúsenosti, ako 

firmy. A samozrejme vedia pomôcť s realizáciou a s financovaním projektu, ponúknuť 

model, kedy by sa balík kontajnerových stanovíšť splatil v priebehu 3 – 6 rokov, 

napríklad.  

 Upriamil pozornosť starostov MČ na prebiehajúcu kampaň spoločnosti Kosit, ktorú 

spustili v roku 2015 s názvom „Za čistejšie Košice“. Ide o kampaň, ktorá je zložená 

s rôznych menších čiastkových aktivít. Na facebooku je táto stránka, už má svojich 

fanúšikov a ide im o to, aby sa ľudom dostala do povedomia myšlienka, že Košice sú 

tak čisté, ako si ich my nezašpiníme. Je to o čiernych skládkach, poriadku na 

kontajnerových stanovištiach, lebo je oveľa lacnejšie pre každého poriadok udržiavať, 

ako ho odstraňovať. Súčasťou tejto akcie je aj samotná nálepka na auto, kedy veria, že 

tí, ktorí si túto nálepku na svoje auto nalepia, sa morálne prihlásia k tomu, že projekt 

podporuje a je za čistejšie Košice a že sa správa ako človek, ktorý je priateľský 

k životnému prostrediu. Iná akcia prebehla aj na základných školách „Selfie v zelenej 

farbe“. Spomenul aj letákovú akciu súvisiacu s parkovaním. Poprosil starostov o ich 

podporu v rámci kampaní.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu k obidvom bodom naraz. Dodal, že na najbližšej 

Rade starostov sa budú venovať aj samotnému VZN mesta o odpadoch, ktoré sa 

pripravuje do zasadnutia MZ. 

 Uviedol, že v rámci MČ Západ sa realizujú uzamykateľné stanovištia už 

z predchádzajúcich období a aj v súčasnosti. Nevyzerajú ako tie, ktoré im boli 

spoločnosťou Kosit teraz odprezentované, pretože je to všetko o peniazoch, teda sú 

jednoduché z oceľovej konštrukcie. Tým, že sú uzamykateľné zamedzujú tzv. 

kontajnerovej turistike a tým spojenému neporiadku okolia. Pri takomto systéme musia 

samotné voľne stojace kontajnery združovať, aby ich mohli uzamknúť a tým teda 

znižujú aj počet samotných stanovíšť. Vždy ale musia brať do úvahy faktory, ako je 

napr. donášková vzdialenosť, teda aby sa nepredĺžila vzdialenosť o veľa, ktorú musí 

občan prejsť, ak chce komunálny odpad vyhodiť. Skonštatoval, že spolupráca s Kositom 

za bývalého vedenia bola oveľa neochotnejšia, ako za súčasného vedenia. Teraz je 
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oveľa lepšia. Náklady na uzamykanie kontajnerov boli najmä z prostriedkov MČ, 

v minulom roku sa prihlásili do výzvy, ktorá bola vyhlásená a poradilo sa im získať 

finančné prostriedky. V tomto roku by to mali realizovať aj za príspevok zo štátnych 

prostriedkov.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa, ako to je legislatívne, či došlo k zmene, 

pretože v minulosti bolo napadnuté práve to uzamknutie priestoru pre kontajnery, lebo 

za zamedzilo tomu, že občan z inej mestskej časti môže vyhodiť KO tam kde chce. 

Teda hoci kde v Košiciach. Ako teda vníma legislatíva také uzamknutie? Čo 

prokuratúra? Sú teda takéto kontajneroviská z právneho hľadiska správne? 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Podzemné kontajnerové stanovištia sa 

pohybujú, ako to tu bolo povedané od 37 tis. eur vyššie. K nákladom súčasným je, ale 

okrem samotnej sumy za jeden 1100 litrový kontajner potrebné pripočítať aj náklady 

samotnej mestskej časti, ktorá má za úlohu stanovište zrealizovať – pripraviť. Čiže nie 

len tých 160 eur na kontajner. V každom prípade systém podzemných stanovíšť je 

drahší.  

 Zaujímal sa o zber triedeného komunálneho odpadu v malých MČ. Ako starosta pôsobí 

prvé volebné obdobie, ale má skúsenosť, že koľkokrát sa zbierajú plasty, ktoré sú 

uložené v žltých vreciach, tak na 95 percent je veterné počasie a plasty sa rozfúkajú a sú 

po celej mestskej časti. Opýtal sa, či by preto namiesto sáčkov pri rodinných domoch, 

nemohli byť farebné nádoby také, aké sú na normálny KO. Je si vedomý toho, že to 

zaťaží rozpočet spoločnosti, alebo to skúsiť tak, že sa zaťaží občan prípadnou zálohou 

za nádoby.  

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Myšlienka by bola zaviesť 1100 litrové 

kontajnery? 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Nie tie veľké, ale 160 litrové, ktoré by 

boli v piatich farebných prevedeniach.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Kosit je privátna firma s 34 percentnou účasťou 

mesta. Mali by preto začať debatovať o KO aj trochu z väčšieho pohľadu, a to napr. 

záväzky EÚ a prínos mesta k ich naplneniu. Táto téma mu chýba. Položil otázku, že 

k čomu sa zaviazala EÚ? Ako to má vyzerať? Do ktorého roku? Koľko percent 

separovaného odpadu? A ako to je s tým v našom meste? Problémom v našom meste je 

aj to, že je tu exkluzivita spoločnosti Kosit ako jediného dodávateľa týchto služieb. 

A túto exkluzivitu majú do roku 2020, ak sa nemýli, nielen v oblasti komunálneho 

odpadu, ale aj v letnej údržbe. Nehovorí, že to nemá výhody ale jednou z obrovských 

nevýhod je, že nemajú s čím porovnávať. Môžu tak robiť iba s inými mestami. Je asi na 

nich, je to ich zodpovednosť, aby získali skúsenosť a preverili si, ako to v iných 

mestách je, ako sú spokojné s polozapustenými alebo úplne zapustenými kontajnermi 

okrem nákladov, pretože spoločnosť Kosit pri svojej prezentácii (tak to vycítil) nechcú 

ísť do nového systému. Veľa peňazí, zaťaženie občanov. Nepopiera im ich, že 

spomínané výhody a nevýhody majú svoju hlavu a pätu, ale z toho, čo bolo 

odprezentované nevidí, resp. nevidia skúsenosti iných miest, že čo z toho majú. Preto by 

navrhol, aby oslovili aj oni iné mestá a aby im zaslali skúsenosti typu: ako to dlho 

prevádzkujú, nakoľko sa to dotklo občanov pozitívne – negatívne.  

 Spomenul, že najväčším systémovým nedostatkom, ktoré on tu v meste osobne vidí je, 

že je veľmi nízka motivácia občanov separovať domáci odpad. Aktivity spomínané 
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spoločnosťou Kosit, ktoré prebiehali alebo prebiehajú na škôlkach, školách sú fajn, ale 

deti odpad nevynášajú. Pri motivácii občanov v tomto mesta separovať odpad neexistuje 

váženie komunálneho odpadu po mestských častiach. A toto by možno spôsobilo 

u občanov uvedomovanie si, resp. isté trendy v čase, kde by mohli vyhodnocovať koľko 

separovaného a koľko KO bolo vyvezeného. Myslí si, že ak by sa s vážením KO po 

mestských častiach začalo, nedalo by to veľa logistickej práce navyše na strane Kositu. 

A bolo by to celkom zaujímavé vyhodnocovať aj v rámci celého mesta. A vie si 

predstaviť aj to, že ak by niektoré mestské časti vedeli odpad minimalizovať, platili by 

iné čiastky než v inej časti mesta. 

 Ďalším stupienkom k zvýšeniu čistoty v meste a aj efektivity zberu KO by bolo 

zavedenie rôznych spôsobov ukladania a likvidácie KO. Súčasná technológia má svoje 

výhody a nevýhody a jednou z nevýhod je to, že nenúti ku separovaniu bioodpadu, 

pretože v našom meste je výnimka, lebo odpad sa spaľuje a teda je inak zhodnocovaný 

ako separovaním bioodpadu. Čo podľa jeho názoru je jedna z veľkých nevýhod, lebo 

podľa jeho informácii bioodpad tvorí až 60 percent domového odpadu.  

Poukázal aj na technickú stránku súčasného systému a s tým súvisiace problémy, ako 

napr. technický problém s poklopmi na sivých kontajneroch, ktoré sú v niektorých 

prípadoch tak zatlačené, že nikto to nedokáže zatiahnuť späť, čo v prípade dažďa 

a sneženia je problém, lebo váha KO sa zvyšuje. Ďalej je to často zlá aretácia 

kontajnerov.  

Riešenie. Z jeho pohľadu prvým riešením by bolo, ak by v meste bola konkurencia, čo 

by určite prinieslo isté zlepšenie – pohyb v tejto oblasti. Ďalej je veľmi zanedbávanou 

oblasťou informovanosť občanov, čo ale nie je parketou spoločnosti Kosit, ale mesta 

Košice. Mesto zanedbáva svoju povinnosť informovať občanov o nezákonnom ukladaní 

drobného stavebného odpadu a tuhého komunálneho odpadu, ktorý vzniká v bytoch 

občanov. Je presvedčený, že obrovské percento občanov ani netuší, že to čo dávajú ku 

kontajnerom s komunálnym odpadom robí v rozpore s VZN, ako napr. zachovalé 

dievčenské korčule. Občan si myslí, že robí dobre, že tak pomáha, ale to je opak, lebo je 

to pozvánka pre všetkých, ktorí to vedia zpeňažiť. Prispieva sa tak ku kontajnerovej 

turistike. A zo strany mesta chýba to, aby ľudia začali pociťovať istú vnútornú 

povinnosť, že prasknuté WC, ktoré tam uloží, tam vôbec nepatrí, ani napr. celkom 

zachovalý pokovovaný kuchynský riad, lebo WC tam bude 5 týždňov svietiť. Taká je 

momentálna frekvencia zberu tuhého komunálneho odpadu. A občania toto nevedia. Je 

to obrovská diera na strane samosprávy a preto by mali začať rozprávať o tom, ako 

súčasný stav zlepšiť. Inšpirovať sa inými mestami, ktoré možno majú viac spôsobov 

zberu a likvidácie KO, že ako im to ide, koľko za to platia, atď.  

Preto pri akcii „Za čistejšie Košice“ musia urobiť ako prvý krok, aby dosiahli stav, 

ktorý bude systémovo lepší ako dnešný. Dodal, že ak by v MČ Sídl. KVP nemali denne 

minimálne 10 ľudí na čistenie, tak za mesiac by MČ vyzerala ako Luník IX. Preto 

otázky spojené s kampaňou dávať občanom do povedomia a razantne na nich trvať.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Reagoval na otázku p. starostu Gaja. Z legislatívneho hľadiska je to 

tak, že je predpis o tom, že občania môžu svoj odpad v rámci verejných zberných 

priestorov uložiť hocikde. Občania MČ Západ si však žiadajú, aby stanovištia pre 

kontajnerové nádoby boli uzamykateľné. Na druhej strane musia v MČ zabezpečiť 

toľko priestoru na bežný odpad, t. j. ktorý produkuje chodec, cyklista, atď. Ku prvej 

časti uviedol, že doteraz zatiaľ nemali upozornenie, resp. prokurátorské upozornenie. 

 Požiadal generálneho riaditeľa Kositu o zodpovedanie ďalších otázok. 

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Ku legislatívnym otázkam sa nevedel vyjadriť. 
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 Ku otázke 110 litrových kontajnerov na triedený zber uviedol, že v čase, kedy sa 

zavádzal triedený zber v rámci rodinných domov, rozhodnutie padlo na vrecia, možno aj 

z titulu, že niektorí nemali dostatočný priestor a vrecia im prišli šikovnejšie, skladnejšie. 

Z jeho pohľadu by tiež asi skôr volil 110 litrové nádoby. Tejto otázke sa budú venovať 

a prídu s odpoveďou, či by bolo zmysluplné a reálne zaviesť duálny systém tak, aby 

v niektorých rodinných domoch podľa zváženia ľudí boli viacfarebné 110 litrové 

nádoby a niekde vrecia, s akými nákladmi to bude spojené, a aký bude celkový dopad. 

Túto odpoveď následne budú vedieť distribuovať.  

 Výzva Európskej únie k záväzkom, a ak boli myslené záväzky jednotlivých krajín na 

triedenie odpadu a na iné nakladanie s odpadom uviedol, že zákon o odpadoch rozlišuje 

v rámci hierarchie nakladania s odpadmi nielen triedenie, ale aj ostatné formy 

zhodnotenia odpadov. Zakopanie odpadkov do zeme predstavuje zneškodnenie 

skládkovaním. Všetko ostatné v hierarchii, v ktorej sú ešte štyri úrovne, predstavujú 

nadstav. Patrí tam energetické zhodnotenie, triedenie, predchádzanie vzniku, poprípade 

využitie odpadu na iné účely, recyklácia. Pozorne sledujú vývoj triedenia odpadu. 

Nesledujú to úplne na jednotlivé mestské časti, pretože niekde sa rajóny prekrývajú, ale 

vedia takú štatistiku pripraviť a poskytnúť ju mestu.  

 Otázka, že ako sú iné mestá spokojné s podzemnými a polopodzemnými kontajnermi 

uviedol, že jeho kolegovia navštívili napr. naposledy mesto Nitra a aj podnik 

komunálnych služieb a vrátili sa s vlastnými závermi. Robili si prieskum z miest, ktoré 

taký systém zaviedli, resp. ho zavádzajú, a to mesto Trenčín, Nitra, Vysoké Tatry. 

Dodal, že neide o koncepčné riešenie pre celé mesto, ale skôr to je ponímané ako 

vhodný doplnok do niektorých špecializovaných lokalít. Pri myšlienke vybudovať to 

v našom meste, čo ide o špecializovaný typ výstavby, tak na prvý pohľad by sa to 

v Starom Meste, resp. v tom historickom centre mesta, by bol objektívne najvodnejším 

príkladom, kde by sa to hodilo, ale paradoxne by to asi bolo najkomplikovanejšie to 

umiestniť. Z pohľadu sídliskových aglomerácii skôr by malo ísť o sídliská, kde nie je 

hustota až tak zásadná. 

 Motivácia občanov k separácii je téma, ktorá ich veľmi intenzívne trápi a snažia sa 

v priebehu roka investovať nemalé množstvo financií na to, aby túto motiváciu u ľudí 

zvyšovali. Už spomínaná materská škôlka, kde je centrum environmentálnej výchovy, 

kde ročne zvezú hlavne vďaka magistrátu 4 tis. detí. Domnievajú sa a majú to aj 

potvrdené od odborníkov, či už od pedagógov z univerzity v Košiciach a od 

psychológov, že deti sú v tomto smere veľmi vhodné médium. Ich snaha komunikácie 

s verejnosťou, aby sa odpad triedil je viditeľný aj na internetovej stránke Kositu, aj 

preto, aby Košice boli schopné plniť záväzky vo vzťahu k EÚ. Tieto záväzky vnímajú 

hlavne z pohľadu toho, čo sa neodkladne blíži, a to je zákaz skládkovania. 

A skonštatoval, že toto je téma do budúcnosti. 

 Bio zložka. Uviedol, že skúmali jeden projekt, ako ešte využiť bio zložku, ktorá sa 

nachádza v zmesovom komunálnom odpade. Nie je to 60 percent. Robili testy  

s použitím holandskej technológie, ktorá je schopná vyžmýkať bio zložku a uvažovali 

nad jej ďalším využitím. V súčasnosti náklady na technológiu, ktoré by to umožňovali 

sú nepomerné k tomu, aký úžitok by z toho pramenil. Skôr je to otázka, aká by bola 

ekonomická výhoda, ktorá by bola spojená so separáciou bio zložky. Vníma to aj tak, že 

možnosť netriediť bio zložku, ale mať možnosť ju energeticky zhodnotiť je rovnako na 

zamyslenie. 

 Problém s poklopmi na 1100 litrových kontajnerov. Budú s dodávateľmi kontajnerov 

o tom hovoriť a tlmočiť ich výrobcom. A tiež aj o aretácii kontajnerov.  

Informácie pre občanov o nezákonnom ukladaní odpadov. Uviedol, že kampaň „Za 

čistejšie Košice“ vznikla predovšetkým z podnetu magistrátu. Táto kampaň je 
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o vysvetľovaní a s kampaňou sú spojené aj články, ktoré sú publikované ako tlačové 

správy. Robia osvetu a v tejto súvislosti sa obrátil na prítomných starostov, že ak im 

dajú priestor na to, aby tieto myšlienky tlmočil aj prostredníctvom informačných 

kanálov na jednotlivých MČ, budú len radi.  

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Poďakovala sa za spoluprácu s firmou 

Kosit a tiež aj magistrátu, lebo počas toho, ako je starostkou sa nestretla so situáciou, 

aby jej nevyšli v ústrety. A jej skúsenosti, postrehy sú také, že v MČ mali kontajnery na 

separovaný odpad, ale občania si to nevážili, sypali tam rôzny odpad, preto tieto 

kontajnery museli zrušiť a vrecia sa javia ako vhodnejšia forma pri rodinných domoch. 

Netreba však tými vrecami šetriť. V súčasnosti je veľkým problémom stavebný odpad, 

ktorý sa spoplatnil, lebo čierne skládky im pribudli. Preto by sa mali zamyslieť nad 

riešením tohto systému, lebo sa to nejavý ako dobré. Zároveň ku propagácii pozvala 

zástupcov spol. Kosit na spoločné stretnutie do MČ Šebastovce.  

  

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: V minulom volebnom období pravdepodobne firma 

poľského pôvodu priniesla do malých MČ svoje vlastné malé kontajnery určené na zber 

šatstva, hračiek, atď. Na Pereši boli asi jeden týždeň, boli veľmi dobre využité, ľudia do 

nich určené veci nosili. Následne mu však bol doručený nemilý email, že mesto Košice 

má zmluvu iba s firmou Kosit a keďže šatstvo sa pokladá za odpad tiež, bol 

upozornený, že nemá dovoliť inej firme k triedeniu a zberu takého typu. Opýtal sa 

preto, či spol. Kosit plánuje rozmiestniť podobné kontajnery na MČ, ktoré by čiastočne 

odbremenili nádoby na komunálny odpad od textilu – oblečenia. Bude niečo také, 

plánuje spol. Kosiť niečo také? 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Priklonil sa k názoru p. Karabina, pretože ak by 

takýto systém zberu použitého šatstva v Košiciach bol, ktorý tu chýba, výrazne by znížil 

akt kontajnerovej turistiky. Na Sídl. KVP majú štyri pevné termíny, kedy občania môžu 

priniesť nepotrebné šatstvo do zberu, ale nie všetci sú ochotní a trpezliví čakať.  

 Občania podľa jeho názoru nevedia, že kartón a polystyrén napr. od nového televízora 

nemajú dať do kontajnera, lebo kartón je pre Kosit zaujímavý. A toto nevedia. Tu je rola 

mesta a Rada starostov by mala tlačiť na mesto, žiadať mesto na vyčlenenie peňazí na 

bilboardy, dať občanom do budúcnosti nejakú motiváciu. Dúfa, že ma ďalšom stretnutí  

RS budú vedieť vygenerovať aj text uznesenia na mesto Košice. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Prikláňal sa k názoru, žeby bolo vhodné 

totálnejšie zbierať a recyklovať odpad, hlavne tými viacfarebnými kontajnermi. Osveta 

by mohla mať podobu aj ekonomickú, napr.: nejaké bonusy, zľavy hlavne pre tých, 

ktorí odpad totálne recyklujú. Mrzí ho, že ľudia napriek farebne odlišným nádobám, 

odpad netriedia, je im to jedno a miešajú ho. Tak nevie, či potom ešte pracovníci Kositu 

tento odpad triedia následne druhý, resp. tretíkrát? Myslí si, že finančná motivácia pre 

občana by bola dobrá. Taký človek, ktorý triedi odpad, vlastní farebné kontajnery a je 

príkladom pre ostatných, mal by byť nejakým spôsobom ohodnotením, napr. tým 

finančným. Aj deti sú motiváciou, to uznáva, ale to bude generácia dospelých o 20 

rokov, a tak dlho predsa nemôžu čakať, že raz bude v Košiciach čistejšie. Určite by bolo 

vhodné, aby sa týmto zaoberali, minimálne to prepočítali, aké by boli náklady na 

spomínaný technologický zber a tiež finančná motivácia pre tých, ktorí odpad triedia. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Upriamil pozornosť, že samospráva je 

tlačená do situácie, že na jednotlivých mestských častiach začínajú pribúdať ploty, ktoré 
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stavajú pre ihriská, pre deti, pre psov a teraz už aj pre kontajnery. A keďže sa ploty 

stavajú aj pri tých kontajneroch, tak niečo z toho to vzniká, ako je hlad, bieda. Do MČ 

Sídl. Ťahanovce prichádzajú aj zo železničnej stanice klany, ktoré majú sídlisko 

prerozdelené do teritórií. Sú to ľudia z obce Richnava, Olcnava, zo Šace. Oni sa 

sústreďujú na kontajnery hlavne pri potravinách, mäsiarňach a pri zelenine, kde si 

vyberajú čo sa tam vyhodí. A toto je problém, je potrebné sa zamyslieť čo s tým? 

Vyslovil tiež požiadavku, aby mesto Košice rokovalo so Železnicami SR, aby sa 

zabránilo prevozu komunálneho odpadu v hromadných dopravných prostriedkoch. 

Predsa sa tým šíria aj choroby.  

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Uviedol, že spolupráca, čo sa týka 

komunikácie s mestom a so spol. Kosit je dobrá. Priebežne sa stanovištia upratujú. 

Problém s odpadom majú hlavne v oblasti záhrad a záhradkárskych kontajnerov. Opýtal 

sa, ako je to s čistením pri odvážaní veľkokapacitných celoročných kontajnerov, lebo 

problém je v tom, že ľudia nepočkajú, kým bude prázdny, ale odpad nechajú pri 

kontajneri. Tiež sa zaujímal, či spol. Kosit neuvažuje s menšími vozidlami, nakoľko 

MČ Vyšné Opátske je malá, okrajová časť s úzkymi komunikáciami, do ktorých sa za 

istých okolností veľké auto nedostane. Konkrétne ide o dve lokality. Uviedol, že ďalším 

problémom, ktorý sa netýka Kositu, ale samosprávy MČ ako aj mesta, že pokiaľ by 

chceli z niektorých lokalít vyvážať odpad 2-krát  týždenne, či by to bolo možné.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ako je známe, tak samotná MČ je kopcovitá 

a odvoz KO hlavne v zimnom období je niekedy problematický aj napriek tomu, že sa 

čo najlepšie urobí údržba ciest, často sa stáva, že auto Kositu nedokáže na kopec vyjsť. 

Má informáciu o tom, že okrem áut typu jednokolky, sú tam aj autá, ktoré majú pohon 

všetkých kolies, resp. majú zosilnený pohon. V tejto súvislosti poprosil predstaviteľov 

spol. Kosit, aby vedeli zabezpečiť to, aby v zimnom období chodili do MČ Kavečany 

len autá, ktoré majú uspôsobený pohyb v horšom teréne. Tiež uviedol, že inak 

spolupráca s Kositom je bezproblémová, vychádza im v ústrety a nestretol sa 

s problémom. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že nemôže do rozpočtu MČ zapracovať financie 

na budovanie uzamykateľných stanovíšť, pokiaľ neexistuje zákonná opora. A on ju 

nemá, že je to dovolené. Tiež uviedol príklad, že dochádza k porušovaniu zákona, ako 

obec narába s registrom obyvateľstva, napr. pri jubileu občana. Vie o tom, lebo v takej 

veci bol na Ústavnom súde. Podotkol, že legislatíva je stanovená a aby uzamykateľné 

kontajnery boli aj zákonné, čím skôr by mali VZN zmeniť. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ako už vie, mesto chystá nové VZN ku odpadom a preto je tu 

možnosť v rámci príprav nového VZN vstúpiť a zmeniť, resp. upraviť čo je treba. 

Predsa niektorí starostovia sú aj poslancami MZ. K téme uzamykateľných 

kontajnerových stanovíšť uviedol, že ak zabezpečí dostatočný počet bežných nádob na 

odpad, môže tak postupovať. V lokalitách s rodinnými domami je to tak, že každý 

majiteľ rodinného domu má nádobu vo dvore, teda nie je verejne prístupná. Porušuje 

tým VZN? Je to diskutabilné.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol príklad a typ pre malé MČ. Videl to v Tatrách, 

kde obec s 300 domami má dve stanovištia s veľkými nádobami na separovaný zber 

a pri dome je len na komunálny odpad. Takže nemajú vrecia.   
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p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Opýtal sa na zber zeleného odpadu, pretože tento 

odpad v jeho MČ robí strašne veľký objem, čo súvisí samozrejme so záhradkárskymi 

lokalitami. Zdá sa mu to neefektívne. Požiadal predstaviteľov Kosit o reakciu, že ak by 

sa konáre vozili vo veľkých kontajneroch z Ťahanoviec, na severe Košíc do strediska 

kde je kompostovisko, či to je alebo nie je ekonomické. Ale asi by bolo dobré, keby 

k dispozícii mohli byť štiepkovače v malých MČ alebo iný operačný program ku vzťahu 

k životnému prostrediu.  

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Pripojil sa k názoru p. Niguta, pretože konáre sú 

objemné a kontajnermi sa preváža viac vzduch. A určite by pomohlo, keby sa taký 

biologický odpad – konáre mohli pomulčovať.   

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Uviedol, že ako najkritickejšiu rolu 

uzamkýnateľných stanovíšť s komunálnym odpadom je, že ich budovaním posilňujeme 

vedomie občana, že to, ako to robí teraz, je v poriadku, lebo zabraňuje sa tomu, aby sa 

k odpadu nedostal niekto iný. Myslí si, že týmto sa problém neodstráni, ale sa iba 

„konzervuje“.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Je povďačný za spoluprácu s mestom a so spol. Kosit, 

lebo veci sa riešia, niektoré priebežne čo sa týka KO. V istých situáciách možnože 

zastupuje v činnostiach mesto, ako je napr. zelený odpad, poskytuje pre občanov vlečku 

s traktorom, ktorý zelený odpad zavezie do kompostárne, ale problém je s tým, že mesto 

im to neprepláca. Spomínané vyhadzovanie potravín kvôli expiračnej dobe je veľké 

zúfalstvo aj pre podnikateľov, ale aj pre samotného občana. V kontajneroch sa tak 

ocitnú veci, ktoré sú ešte využiteľné, čo práve evokuje slabších občanov na to, aby to 

tam hľadali a okrem potravín aj šatstvo. Šatstvo by sa tiež mohlo separovať, 

zhodnocovať a k sáčkom, ktoré už poznáme na papier, sklo a plast, pridať ešte jednu 

farbu, napr. hnedú. A to šatstvo v spolupráci s tretím sektrom ako aj potraviny 

separovať, alebo zhodnotiť v spaľovni. Poznamenal ešte jednu vec, čo by malo byť aj 

záujmom mesta Košice, lebo má v spol. Kosit podiel, že ešte v 90-tych rokoch mesto 

Viedeň, ktoré má mestskú fabriku na zber a likvidáciu odpadu, malo každý rok 

efektívnejšiu finančnú situáciu ako hociktorá iná banková spoločnosť. To znamená, že 

touto cestou – likvidáciou odpadu, využívaním a zhodnocovaním aj tu v Košiciach by 

mali ísť. V súvislosti s legislatívou dúfa, že nové VZN bude riešiť odpad olejov, 

pneumatík, elektroniky. Legislatíva síce hovorí inú vec, ale skutkový stav je v reáli 

celkom inde. Poznamenal, že čierne skládky v súvislosti spoplatnením stavebného 

odpadu pribudli. S tým súvisí aj to, že zberné dvory sú počas víkendu zatvorené, ale 

stavebná činnosť sa v sobotu ale aj v nedeľu vykonáva.  

Vyslovil, že Mestská časť Barca sa chce podieľať na propagácii projektu „Za čistejšie 

Košice“. 

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Reagoval na témy, ktoré odzneli. Mesto Košice 

zaviedlo minimálny poplatok za drobný stavebný odpad (DSO), aký legislatíva 

umožňuje a žiaľ, nulový poplatok legislatíva neumožňuje.  

 Hádzanie iného KO do nádob, ktoré sú napr. určené na plasty, alebo na ostatné typy 

triedeného odpadu je žiaľ fenoménom nielen v Košiciach. Prichádzajú im sťažnosti na 

nevyvezený plast a triedený odpad. Postup je taký, že zamestnanci Kositu, ktorí nádobu 

na plast nevyvezú, tak to nie je kvôli ich „sleposti“, ale v ich pracovnej kompetencii je 

rozhodnúť, či plast je znečistený alebo sa dá použiť ako triedený. Pokiaľ došlo 

k znečisteniu, kontajner čaká na ďalšie zvozové vozidlo, ktoré ho berie do komunálneho 
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odpadu (KO). To zase môže evokovať k tomu, že Kosit odpad netriedi, lebo triedený 

odpad sa vysype ku KO.  

 Šatstvo. Touto témou sa budú v spoločnosti zaoberať a riešením by mohlo byť 

spolupráca s charitatívnymi organizáciami. Kosit vie byť nápomocný, ak mestské časti  

zorganizujú občasný zber šatstva, v istej časovej perióde a navzájom sa informačne 

podporia aj vo vzťahu k občanom mesta, lebo je to dobrá myšlienka, potlačia ju 

dopredu, nakoľko to hodnotia ako spôsob predchádzania vzniku odpadu. 

 V Moskve videl dom, z ktorého bolo možné aj z 22. poschodia vyhodiť odpad cez otvor 

v stene, ktorý ústil do kontajnerového stanovištia. To je téma pre developerov. 

 Toto nie je jediné plénum, kde sa diskutuje o tom, či motivovať ľudí k triedeniu odpadu 

cez bonusový systém alebo ich vyzvať k racionalite. Osobne mu raz jeden človek, ktorý 

v odpadovom hospodárstve pracuje dlhšie ako on, a to vo Švajčiarsku, povedal, že 

morálny status človeka, ktorý netriedi odpad je horší, ako morálny status pedofila. 

Myslí si, že bonifikovať toho, kto triedi nie je potrebné, ale treba ľudí informovať. Kosit 

to robí, robí to magistrát a ak budú informovať viac, ničomu to neuškodí. 

 Záhradkárske osady. Reflektujú túto situáciu, že je problém s veľkokapacitnými 

kontajnermi. Momentálne teraz je to pre nich top sezóna, ktorá trvá asi dva týždne. 

Vysvetlil, že stav je preto taký, lebo v Kosite nemôžu držať také množstvo techniky na 

zvoz veľkokapacitných kontajnerov, ktoré by zvládali tieto dve alebo tri týždňové 

sezóny. Je to top sezóna, meškajú, lebo ináč sa to nedá. Riešia to aj nočnými zmenami, 

ale často sa stretávajú so sťažnosťami občanov na hlučnosť a preto tam, kde to je 

možné, tak idú aj v noci, ale inde iba počas dňa. 

 Pracovníci Kositu sa snažia poupratovať priestor po odvezení veľkokapacitného 

kontajneru, ale už mali aj takú situáciu, že okolo kontajnera bolo 3-krát viac odpadu, 

ako sa do kontajnera zmestí. A toto už môžu kategorizovať, ako čierna skládka.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že tejto problematike už venovali dosť času. Bolo to 

dobré rozhodnutie, že si k tejto téme sadli, získali základné informácie. Súhlasil tiež s p. 

starostom Halenárom, že dnes bude ťažké vyprodukovať nejaký záver, ale určite 

vzájomná komunikácia je potrebná, tiež aj s mestom, pretože mesto tu nie je len na to, 

aby plnilo úlohy MČ. Starostovia sú tu aj preto, aby s mestom spolupracovali a tiež aj 

so spol. Kosit, nakoľko je to inštitúcia, ktorá zabezpečuje odvoz KO. 

 Spomínané Švajčiarko, ktoré aj on navštívil po prvýkrát v roku 1993 a uchvátilo ho 

okrem iného aj čistotou, tak po čase zistil, že je tam tvrdá platná legislatíva a za všetko, 

čo občan nedodrží, dostane pokuty. Nie sú to veľké sumy, ale ak sa pokuty opakujú, 

občan sa stáva notoricky neplatičom, dostavia sa problémy s poistením, atď. Funguje to 

tam inak, lebo sused suseda upozorní na to, ak si neplní občiansku povinnosť. Na 

Slovensku sa povie „nie sme bonzáci“. A uzamykateľné stanovištia na kontajnery nie sú 

bežnou vecou v iných štátoch. V Bruseli ľudia odpad dávajú do vriec a odpad triedia. 

Ak občan tak nerobí, tak vrece s daným odpadom dôkladne pracovníci rozoberú 

a pátrajú po stope s kontaktnými údajmi a potom tomu občanovi príde pokuta. Je to 

regres. Rozmyslí si, čo a ako urobí. A pravdepodobne občania v zahraničí boli 

vychovaní na základe platnej legislatívy. Občan VZN má ovládať, je to jeho povinnosť. 

MČ Západ prostredníctvom svojho občasníka informuje svojich občanov a môže ich aj 

upozorňovať na isté skutočnosti v súvislosti s Kositom, veď predsa to ide do 17 tis. 

domácnosti. Takúto spoluprácu si pochvaľujú aj elektrárne, pretože stále je dosť 

občanov, ktorí s internetom nespolupracujú a preto informácie v printovej podobe sú 

stále žiadané.  
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p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Rád navštívi MČ Sídl. KVP. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Prijíma a dohodnú sa. Sleduje na televíznom 

programe, ako vo Veľkej Británii postupujú pri nelegálne uloženom odpade, psím 

trusom. Ako by naše mesto vedelo využiť inštitút inšpektorov verejného poriadku 

k tomu, aby začalo istým spôsobom monitorovať situáciu v meste. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Poďakoval sa zástupcom spoločnosti Kosit za ich účasť na rokovaní 

Rady starostov. 

 Predniesol návrh uznesenia k bodu č. 1 a č. 2.  

Informácia spoločnosti KOSIT o strategických zámeroch na najbližšie obdobie: „Rada 

starostov v Košiciach berie na vedomie informáciu spoločnosti KOSIT o strategických 

zámeroch na najbližšie obdobie.“  

Alternatívne formy zberu komunálneho odpadu v mestských aglomeráciách: „Rada 

starostov v Košiciach berie na vedomie informáciu o alternatívnych formách zberu 

komunálneho odpadu v mestských aglomeráciách.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenia boli schválené. 

 Navrhol, aby prijali uznesenie v znení: „Rada starostov v Košiciach žiada mesto Košice, 

aby sa zaoberalo diskusnými príspevkami starostov MČ a prehodnotilo ich zapracovanie 

do pripravovaného nového VZN mesta Košice o nakladaní s komunálnymi odpadmi a 

drobnými stavebnými odpadmi na území mesta Košice.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. starostu Halenára, aby informoval vo veci parkovania 

áut na chodníkoch. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Tento stav sa asi netýka malých mestských častí. 

Prostredníctvom emailu poslal  starostom text, že chýba podpora mesta v presadzovaní 

prijatej Koncepcie parkovania v meste. Na stretnutie občanov k téme parkoviská, prídu 

občania, ktorí sú stopercentne naladení proti druhej alternatíve. Po druhé, čo s prvým 

bodom súvisí, to je pohyb automobilov po chodníkoch. Keďže v meste nie je systém 

parkovania prijatý, tak ľudia parkujú ako im momentálna legislatíva umožňuje. Žiaľ, po 

stretnutiach s predstaviteľmi policajného zboru štátneho ale aj mestskej polície zistili, že 

pohyb automobilov po chodníkoch vo všeobecnosti nie je nijako pokutovateľný. 

Prítomným starostom vysvetlil, ako to denno-denne na Hemerkovej ulici s parkovaním 

je. V tejto súvislosti by navrhoval, aby primátor mesta Richard Raši s ďalšími 

primátormi miest, ako Bratislavy a ďalších veľkých miest na SR, kde situácia 

s parkovaním je podobná, iniciovali zmenu zákona v Národnej rade tak, aby bolo tomu 

zabránené.  
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Jeho predstava o podpore mesta je tá, že niekto príde z mesta stretnutie občanov 

v mestskej časti. MČ už zorganizovala druhé stretnutie občanov k problému parkovania 

a z magistrátu neprišiel nik. Ako je možné ukončiť bod rokovania poslancov MZ s tým, 

že mestské časti majú rozhodnúť či z Koncepcie uprednostnia Variant 1 alebo Variant 2. 

A pritom druhý variant je dodávateľskou firmou odporúčaný a mesto, ktoré by chcelo, 

aby tu systém bežal, nevie prísť podporiť na stretnutiach s občanmi, vysvetliť prečo je 

variant výhodný a prečo by sa mal prijať. A nevie čeliť následným atakom občanom. 

A je úplne jedno, aké formy mesto zvolí, či to bude forma bilbordov. A podľa jeho 

názoru, ak niekto má pocit, že v tomto meste zavedie niekto systém parkovania 

zadarmo, nech sa tohto pocitu rýchlo zbaví, lebo nik nepríde zaviesť systém zadarmo.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že skoro so všetkým s p. starostom Halenárom 

súhlasí. Mestská časť Sever schválila Koncepciu EEI na miestnom zastupiteľstve. Je 

pravdou, že parkovanie zadarmo nie je riešenie a ani vo svete nie je, že parkovanie má 

byť zadarmo.  

 Ďalej uviedol, že po parlamentných voľbách prešiel už dlhší čas a opýtal sa, kedy sa 

vrátia k otázke počtu mestských častí. Bod bol na poslednom mestskom zastupiteľstve 

prerušený. Mali by sa opäť tomu venovať, pretože MČ Sever s daným rozpočtom  

a s kompetenciami nemá zmysel.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Reagoval na slová p. Halenára a uviedol, že jedného 

stretnutia s občanmi k téme parkovanie sa zúčastnil a je pravdou, že z mesta Košice tam 

nikto nebol. Bol tam poslanec MZ p. Polaček. Čo ale z jeho pohľadu bolo na stretnutí 

najväčšou chybou, bolo to, že miestni poslanci za KVP hodili starostu pred ľudí, ktorí 

platiť samozrejme odmietajú a samotní miestni poslanci sa prezentujú ako dobrí, lebo 

oni nedopustia platenie a postavili sa na stranu občanov KVP, ktorí celkovo tvoria 0,2 

percenta ľudí z 20 tis. a platiť odmietajú. Preto by bolo vhodné, keby z mesta niekto 

prišiel do poslaneckého zboru a odkonzultoval to s nimi. Tiež je názoru, to, čo je 

zadarmo nie je dobré, lebo sa to len zneužíva. Je potrebné spoplatniť celé mesto, pretože 

stav, ktorý sa tu deje, je neudržateľný. A úplne postačí, ak sa zavedie jednoduchý 

systém, ako je v západných krajinách: „kúpim si auto, prinesiem papier mám ho kde 

parkovať.“ A musí skonštatovať, že za posledné roky aj v MČ Pereš sa začalo s tým, že 

občania si začali autá parkovať pred svojimi domami, resp. bránami, neparkujú na 

svojom a to spôsobuje, že sa nedá cez uličku autom prejsť. Ľudia sa obhajujú tvrdením, 

že to aj iní robia, lebo vedia, že policajti za to pokutu nedávajú. A to sa mu zdá smiešne, 

že je to protizákonné a štátna polícia v tomto smere nekoná. A parkovanie na 

komunikácii je na pokutu, tak ako keď inline korčuliar prechádza po ceste I/50. Preto je 

treba začať pri zákonoch, ktoré sa do budúcna budú kreovať a tiež štátnej polícii. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Súhlasí, ale je potrebné si uvedomiť, že sú starostovia a sú členmi 

združenia ZMOS a ak chcú gro takých vecí presadiť, musia to dostať cez členov 

a možno aj cez regionálnu zložku, ktorej predsedom je p. starosta Hlinka a podpredseda 

p. starosta Krištof, pretože každá vláda sa zaoberá pripomienkami ZMOS.  

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Informovala starostov o kontrole, ktorá 

prebehla v súvislosti so zriadením pracovnej zdravotnej služby. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Na poslednej RS o tejto skutočnosti, že je potrebné to riešiť. Je to 

povinnosť zo zákona. 
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p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Uviedol, že podporu mesta nemyslí len tým, že 

z magistrátu sa príde posadiť na nejaké stretnutie. Podporu mesta myslí aj v časti, kde 

má mesto priamo svoje zložky. Má mestskú políciu, má možnosť začať hovoriť 

každému jednému majiteľovi auta, resp. tomu, kto auto používa, či parkuje alebo 

neparkuje v rozpore s cestným zákonom. Na KVP z marca tohto roku sú k dispozícii 

údaje od mestskej polície, že vyše 900 áut v noci parkovalo v rozpore s cestným 

zákonom. Mesto nerobí nič. Ako je možné na jednej strane privierať oči nad 

parkovaním v strede cesty druhej triedy, nad parkovaním na chodníkoch, na prechodoch 

pre chodcov a všemožne ináč a nechávať to na mestské časti? Ako je možné takto 

postupovať? Nechce podávať ani návrh na uznesenie, pretože si ani nemyslí, že z prvej 

debaty pôjde nejaký návrh na uznesenie, ale podpora mesta veľmi chýba. A dokedy 

chcú tento stav ťahať? Mimochodom, koľko MČ už má druhý variant z Koncepcie 

prijatý? Aj MČ Západ to už má prijaté? Alebo len MČ Sever? Sú k dispozícii tieto 

informácie? 

 

p. Jakubov, predseda RS: Myslí si, že to nie je ani otázka prijatia MČ Sever, to bolo rozšírenie 

centrálnej mestskej zóny a pokiaľ vie, dotklo sa to okrem Starého Mesta a Severu, aj 

Juhu. MČ Západ sa to zatiaľ nedotklo a ak to budú chcieť odkomunikovať, zvolajú 

zhromaždenia občanov, pretože majú kritické miesta a situácie s parkovaním, ako je 

Luník I a Luník II kvôli fakultnej nemocnici. Určite parkovanie a s ním spojené 

problémy sa dotýka viac veľkých MČ a preto by sa mali dohodnúť na spoločnom 

stretnutí a komunikovať o tom spoločne.  

 Ukončil bod. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 11. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a uviedol, že najbližšie sa stretnú pred zasadnutím mestského zastupiteľstva v 

júni, ale zároveň po rokovaní mestskej rady.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 17.06.2016 
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